

OLIGUE DE HOCKEY DE LA CÔTE NORD CONSEIL D'ADMINISTRATION Réunion ordinaire PROCÈS-VERBAL : 2023-04-11 Centre KC Irving		NORTH SHORE HOCKEY LEAGUE BOARD OF DIRECTORS Regular meeting MINUTES : 2023-04-11 KC Irving Centre
--	---	---

PRÉSENT (E) / PRESENT :

CONSEIL EXÉCUTIF / EXECUTIVE COUNCIL		
Marcel Leblanc	Président / President	Fin du terme mai 2023/End of term May 2023
Lee Benoit	Vice-Président / Vice-President	Fin du terme mai 2024/ End of term May 2024
Patrice Godin	Secrétaire-Trésorier / Secretary-Treasurer	Fin du terme mai 2023/End of term May 2023
CONSEIL D'ADMINISTRATION / BOARD OF DIRECTORS		
Rachelle Aubé-Roy	Directeur / Director	Baie Des Chaleurs
Patrick DeGrace	Directeur / Director	Bathurst
Jonathan Tower	Directeur / Director	Bathurst
Marco Plourde	Directeur / Director	Péninsule Acadienne
Mathieu Haché	Directeur / Director	Restigouche Nord
Gaëtan McIntyre	Directeur / Director	Restigouche Nord

OBSERVATEUR / OBSERVER:

Daniel Roussel	Programmeur-Statisticien / Scheduler- Statisticien	Fin du terme 2022/End of term May 2022
----------------	---	--

OBSERVATEUR via Skype / OBSERVER via Skype:

Ian Donald	Directeur de District / District Director	CHMNB / NBMHC – District 08
------------	---	-----------------------------

ABSENT/ABSENT

	Directeur / Director	Miramichi
	Directeur / Director	Renous
	Directeur / Director	Rogersville
	Directeur / Director	Sunny Corner
Francine Albert	Directeur de District / District Director	CHMNB / NBMHC – District 09
Éric Pelletier	Directeur de District / District Director	CHMNB / NBMHC – District 10 & 11

La réunion du Conseil d'administration de la Ligue de hockey mineur de la Côte Nord a eu lieu le 11 avril 2023, à 19h00, au Centre KC Irving de Bathurst..

The meeting of the North Shore Minor Hockey League's Board of Directors was held on April 11th, 2023, at 7:00 p.m., at the KC Irving Centre in Bathurst.

1. MOT DE BIENVENUE ET PRÉSENCES

Le Président, Marcel Leblanc, a appelé la réunion à l'ordre à 19h02 et a souhaité la bienvenue à tous.

Le Secrétaire-trésorier, Patrice Godin, a pris les présences.

2. ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Le président de la réunion, Marcel Leblanc, présente l'Ordre du jour préparé pour la réunion et demanda s'il y avait des items à ajouter à l'Ordre du jour.

PROPOSITION

PROPOSÉ PAR Patrice Godin et **APPUYÉ PAR** Jonathan Tower **QUE** l'ordre du jour soit accepté tel que présenté.

PROPOSITION ACCEPTÉE À L'UNANIMITÉ

3. PROCÈS-VERBAL DE LA RÉUNION PRÉCÉDENTE

Patrice Godin, a soumis le Procès-Verbal de la réunion du 17 janvier 2023.

PROPOSITION

PROPOSÉ PAR Patrice Godin et **APPUYÉ PAR** Patrick DeGrace **QUE** le procès-verbal du 17 janvier 2023 soit accepté tel que présenté.

PROPOSITION ACCEPTÉE À L'UNANIMITÉ

4. AFFAIRES DÉCOULANT DU PROCÈS-VERBAL

Aucunes

5. CORRESPONDANCE

Aucunes

6. RAPPORT DE L'EXÉCUTIF**6.1 Rapport du Président**

Marcel LeBlanc dit que la saison s'est bien passé, mais veut que les équipes de la Ligue suivent les règlements.

6.2 Rapport du Vice-Président

Lee Benoit se dit content que la saison soit finit, car on a quand même eu beaucoup de situation à régler cette saison. De plus, plusieurs personnels d'équipes communiquent directement avec le Conseil Exécutif de la Ligue (Président, Vice-Président et Secrétaire-Trésorier) au lieu de s'informer auprès de leur propre club communautaire, gardant leur propre club communautaire hors de discussion importantes.

1. OPENING REMARKS AND ATTENDANCES

The President, Marcel Leblanc, called the meeting to order at 7:02 p.m. and welcomed everyone.

The Secretary-Treasurer, Patrice Godin, took attendance.

2. APPROVAL OF AGENDA

The president of the meeting, Marcel Leblanc, presented the Agenda for the meeting and asked if there were any items to be added onto the Agenda.

MOTION

MOVED BY Patrice Godin and **SECONDED BY** Jonathan Tower **ThAT** the agenda be accepted as presented.

MOTION UNANIMOUSLY CARRIED

3. MINTUES OF PREVIOUS MEETINGS

Patrice Godin, submitted the Minutes for the January 17, 2023 meeting.

MOTION

MOVED BY Patrice Godin and **SECONDED BY** Patrick DeGrace **THAT** the Minutes of January 17, 2023 be accepted as presented.

MOTION UNANIMOUSLY CARRIED

4. BUSINESS ARISING FROM THE MINUTES

None.

5. CORRESPONDENCE

None

6. EXECUTIVES' REPORTS**6.1 President's Report**

Marcel LeBlanc says that the season went well, but wants the teams of the League follow the regulations.

6.2 Vice-President Report

Lee Benoit says he is happy the season is over, since there were a lot of situations to deal with this season. In addition, many teams personnel communicate directly with the Executive Council of the League (President, Vice-President and Secretary-Treasurer) instead of inquiring from their own community club, keeping their own community club out of important discussions.

6.3 Rapport du Secrétaire/Trésorier

Les rapports financiers pour le mois de mars ont été distribués par courriels aux Directeurs de la Ligue.

Une seule amende a été donnée au cours de la saison pour non-respect des Protocoles pour reporter une partie.

Aucunes amendes ne furent assignées pour les retards à soumettre les feuilles de parties. Au cours de la saison, Patrice Godin, dit avoir aidé Daniel Roussel à obtenir des feuilles de parties manquantes et manquantes pour plusieurs raisons : Nouveau personnel d'équipes, dans tous les niveaux, dans tous les clubs communautaires. De plus, il y a eu des problèmes avec le système Gamesheet, lorsque Restigouche Nord s'est procuré une licence séparée pour ses tournois.

Patrice Godin dit aussi avoir passé beaucoup de temps à obtenir des équipes l'information pour les parties qui avaient dû être remises.

6.4 Rapport du Programmeur-Statisticien

Daniel Roussel rapporte qu'il y a eu beaucoup de parties de remises, ce qui se comprend si on prend en considération qu'une tempête un samedi ou un dimanche annule plusieurs parties. Au niveau M 18 C, on doit aussi faire affaire avec la réalité que beaucoup de ces joueurs travaillent; 41 parties remettent cette saison.

Patrick DeGrace se questionne à savoir si en tant que Président de club communautaire, il doit vérifier les raisons pourquoi une équipe annule une partie. Exemple, lorsqu'une équipe dit avoir moins de joueurs que le nombre prescrits dans le règlement. Le consensus fut que l'on doit se fier aux équipes.

7. AFFAIRES NOUVELLES

7.1 Révision de documentation

En préparation à la réunion, Patrice Godin avait distribué la documentation qui devait être révisé lors de la réunion.

- Constitution, Règlements Administratifs et Règlements
- Lignes Directrices, Championnats de Ligue & Fin De Saison
- Protocole : remettre une partie en raison de la TEMPÉRATURE
- Protocole : remettre une partie pour une raison AUTRE que la température

Patrice Godin avait inclus des ébauches des Avis de modifications à la Constitution, Règlements Administratifs et Règlements et en fit la lecture. Certains Avis de

6.3 Secretary/Treasurer's Report

Financial reports for the month of March have been distributed by email to League Directors.

Only one fine was given during the season for not following the Protocols to postpone a game.

No fines were assigned for late submission of game sheets. During the season, Patrice Godin, says he helped Daniel Roussel get missing and missing game sheets for several reasons: New teams staff, in all levels, in all community clubs. Additionally, there were issues with the Gamesheet system, when Restigouche North procured a separate license for their tournaments.

Patrice Godin also says he spent a lot of time getting information from the teams for the games that had to be postponed.

6.4 Scheduler-Statistician Report

Daniel Roussel reports that there were a lot of postponement games, which is understandable if you consider that a storm on a Saturday or Sunday cancels several games. At the U 18 C level, we also have to deal with the reality that many of these players work; 41 games postponed this season.

Patrick DeGrace wonders if as Community Club President, he must check the reasons why a team cancels a game. Example, when a team says it has fewer players than the number prescribed in the regulations. The consensus was that we have to trust the teams.

7. NEW BUSINESS

7.1 Review of the constitution

In preparation for the meeting, Patrice Godin had distributed the documentation that was to be revised at the meeting.

- Constitution, By-Laws and Regulations
- League Championships & End Of Season Guidelines
- Protocol: postponing a game due to the WEATHER
- Protocol: postponing a game for a reason OTHER than the weather

Patrice Godin had included drafts of the Notices of Amendments to the Constitution, By-laws and Regulations and read them. Some Notices of Amendments were the

modifications furent l'objet de discussions et de suggestions de changements. Si retenus, ces Avis de modifications devront être votés à l'AGA de la Ligue le 9 mai 2023. Voir Annexe 1, tel que modifié lors de la réunion.

Aussi inclus était une ébauche des Avis de modifications aux Lignes Directrices, Championnats de Ligue & Fin De Saison, qui n'ont pas à être votés mais qui ont besoin d'une mise à jour. Patrice Godin en fit la lecture. Certains Avis de modifications furent l'objet de discussions et de suggestions de changements. Voir Annexe 2 tel que modifié lors de la réunion.

Les Protocoles pour remettre une partie n'ont pas besoin d'être modifiés comme tel, mais seront modifiés si ceci s'avère nécessaire suite à des changements aux règlements.

7.2 Tounois de fin d'année M 11 Comp A et B et M 11 C

Patrice Godin explique qu'au cours des dernières années, les frais aux équipes pour participer aux tournois de fin de saison étaient de 250.00\$ par équipe, y compris les équipes locales. Les officiels (arbitres) étaient payés par la Ligue, jusqu'à un maximum 100.00\$ par partie. Ce montant n'avait jamais été dépassé, même si des clubs communautaires ajoutaient les chronomètres, comme officiels de parties. Les organisateurs des tournois de fin de saison devaient faire payer les spectateurs à la porte et/ou faire des tirages (50/50 ou autre) pour s'assurer que le tournoi ne soit pas déficitaire.

Au cours des réunions d'avant Noël 2022, une discussion eu lieu pour déterminer si le montant des frais aux équipes pour participer aux tournois de fin de saison était adéquat. Lors de la réunion du 17 janvier 2023, le représentant de Lamèque-Shippagan a soumis que le taux aux équipes pour participer aux tournois de fin de saison M 11 Comp A et B, y compris les équipes locales devrait être de 400.00\$, afin que ces tournois ne soient pas déficitaire. Pour sa part, le représentant de Bathurst a soumis que le taux aux équipes pour participer aux tournois de fin de saison M 11 C, y compris les équipes locales devrait être de 475.00\$, afin que le tournoi ne soit pas déficitaire. Les deux représentants devaient par la suite soumettre des budgets pour les tournois de fin de saison, ce qui ne fut pas fait.

Pour le tournoi M 11 C, vu que la première partie étaient entre deux équipes de Restigouche Nord, cette partie fut jouée à Campbellton. Les frais pour les officiels à la Ligue, ne dépassèrent pas 100.00\$ pour la partie:

Arbitres (65.00\$ par partie)	65.00\$
Chronomètreur (15.00\$ par partie)	15.00\$
Total	80.00\$

Pour le tournoi M 11 C, pour les parties 2 à 11 jouées à

subject of discussion and suggestions for changes. If retained, these Notices of Amendments must be voted on at the AGM of the League on May 9, 2023. See Appendix 1, as amended at the meeting.

Also included was a draft Notices of Amendments to the League Championships & End Of Season Guidelines, which do not have to be voted on but need updating. Patrice Godin read it. Some Notices of Amendment were the subject of discussion and suggestions for changes. See Appendix 2 as amended at the meeting.

The Protocols to postpone games do not need to be modified as such, but will be modified if necessary due changes to the regulations.

7.2 Year-End tournaments U 11 Comp A and B and U 11 C

Patrice Godin explains that in recent years, the fees for teams to participate in end-of-season tournaments have been \$250.00 per team, including local teams. The officials (referees) were paid by the League, up to a maximum of \$100.00 per game. This amount had never been exceeded, even though community clubs added timekeepers as game officials. The organizers of end-of-season tournaments had to charge spectators at the door and/or do draws (50/50 or otherwise) to ensure that the tournament was not in deficit.

During the meetings before Christmas 2022, a discussion took place to determine if the amount of the fees for the teams to participate in the end of season tournaments was adequate. At the January 17, 2023 meeting, the Lamèque-Shippagan representative submitted that the rate for teams to participate in the M 11 Comp A and B end-of-season tournaments, including local teams, should be \$400.00, so that these tournaments are not in deficit. For his part, the Bathurst representative submitted that the rate for teams to participate in the M 11 C end-of-season tournaments, including local teams, should be \$475.00, so that the tournament is not in deficit. The two representatives were subsequently to submit budgets for the end-of-season tournaments, which was not done.

For the M 11 C tournament, since the first game was between two Restigouche North teams, this game was played in Campbellton. The fees for officials to the League, did not exceed \$100.00 for the game:

Referees (\$65.00 per game)	\$65.00
Timekeeper (\$15.00 per game)	\$15.00
Total	\$80.00

For the M 11 C tournament, for games 2 to 11 played in

Bathurst, les frais pour les officiels à la Ligue, ne dépassèrent pas 100.00\$ par partie:

Arbitres (70.00\$ par partie)	700.00\$
Chronométrateur (15.00\$ par partie)	150.00\$

Total	850.00\$
-------	----------

Pour les tournois M 11 Comp A et B, pour les 18 parties (11 parties Comp A et 7 parties Comp B), jouées à Lamèque-Shippagan les frais pour les officiels à la Ligue furent comme suit, ce qui dépassait le maximum prévu de 100.00\$ par partie pour les officiels.

Arbitres (70.00\$ par partie)	1260.00\$
Chronométrateur (25.00\$ par partie)	450.00\$
Déplacement arbitres	590.00\$
Moins ajustement versus revenus	-39.75\$

Total	2260.25\$
-------	-----------

Patrice Godin explique que la Ligue n'a pas de revenu autre que les contributions des clubs communautaires et que pour les tournois de fin de saison M 11 Comp A et B, la Ligue n'avait prévu que 1800.00\$.

Deux options s'ouvrent à la Ligue : Option 1, Verser les 1800.00\$ prévu et l'Association de Hockey Mineur de Lamèque-Shippagan aurait sur les mains un déficit de 460.00\$. Option 2, Que la Ligue verse les 2260.25\$ réclamés par l'Association de Hockey Mineur de Lamèque-Shippagan.

PROPOSITION

PROPOSÉ PAR Lee Benoit et **APPUYÉ PAR** Marco Plourde **QUE** la Ligue facture un supplément de 15.00\$ par équipe pour renflouer les fonds d'opération de la Ligue.

PROPOSITION ACCEPTÉE À L'UNANIMITÉ

Il fut décidé que l'option 2 serait retenu et que l'Association de Hockey Mineur de Lamèque-Shippagan serait remboursé l'intégralité du montant demandé.

8. DATES DES PROCHAINES RÉUNIONS

Mardi, le 9 mai 2023, AGA
 Mardi, le 3 octobre 2023
 Mardi, le 14 novembre 2023
 Mardi, le 16 janvier 2024
 Mardi, le 9 avril 2024

9. AJOURNEMENT

Ayant épuisé les items à l'ordre du jour, la réunion fut ajournée, à 20h21.

Bathurst, the fees for League officials did not exceed \$100.00 per game:

Referees (\$70.00 per game)	\$700.00
Timekeeper (\$15.00 per game)	\$150.00

Total	\$850.00
-------	----------

For the M 11 Comp A and B tournaments, for the 18 games (11 Comp A games and 7 Comp B games), played in Lamèque-Shippagan the fees for League officials were as follows, which exceeded the maximum \$100.00 per game for officials.

Referees (\$70.00 per game)	\$1260.00
Timekeeper (\$25.00 per game)	\$450.00
Referee travel	\$590.00
Less adjustment versus revenue	-\$39.75

Total	\$2260.25
-------	-----------

Patrice Godin explains that the League has no income other than contributions from community clubs and that for the M 11 Comp A and B end-of-season tournaments, the League had only provided \$1800.00.

Two options are open to the League: Option 1, Pay the planned \$1800.00 and the Lamèque-Shippagan Minor Hockey Association would have a deficit of \$460.00 on their hands. Option 2, That the League pays the \$2260.25 claimed by the Lamèque-Shippagan Minor Hockey Association.

MOTION

MOVED BY Lee Benoit and **SECONDED BY** Marco Plourde **THAT** the League charges an additional \$15.00 per team to replenish League operation funds.

MOTION UNANIMOUSLY CARRIED

It was decided that option 2 would be retained and that the Lamèque-Shippagan Minor Hockey Association would be reimbursed the full amount requested.

8. DATES OF NEXT MEETINGS

Tuesday, May 9rd, 2023, AGM
 Tuesday, October 3th, 2023
 Tuesday, November 14th, 2023
 Tuesday, January 16th, 2024
 Tuesday, April 9, 2024

9. ADJOURNMENT

Having exhausted the items on the agenda, the meeting was adjourned, at 08:21 pm.

Secretary -Treasurer

Patrice Godin

Secrétaire-Trésorier